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Lluís- Moñilli

Acaba d’encetar el  seu tercer any com a coordinador esportiqd$  futbol  formatiu de I ’Espla is .  Amb

arrels castel lonines -Castelló  ha estat la  vila  natal  de la sev’a  mare i e l  seu avi-,  Moiíino  només parla

de trebal l  quan’fa refeiènciá  els object ius .  Vol  que la  mainada,  sense,  distincions,  aprengui les

qüestions Gcniques i tictiquis  de l  futbo l ,  a l  marge dels resu l tats .  E l  coordi’nador  no es mossega la

Ilengua  per assegurar que el seu club és el  millar  de la comarca en matiria  de programació’ i

d’instaHacions.

-En els  últims anys,  a Castelló
s’ha fet endreca en materia de
t%tbol  base. L’Esplais  va tocar
sostre amb el primer equip a Pre-
ferent,  i la seva  dissolució va afee-
tar també el futbol formatiu cãs-
telloní.  Ara aixo  sembla  oblidat,
i I’Esplais Futbol Base, amb es-
tructura propia, camina amb  pas
ferm a la recerca  d’uns  objec-
tius ben clars.  Ha costat molt?
,-Aquest  és el tercer any que

sóc el coordinador esportiu del
club. Quan em van proposar
fer-me’n carrec,  la meva idea
era fer una planiflcació  a llarg
termini,  a cinc 0 sis  anys, de
cara a I’execució correcta de
les qüestions tècniques del fut-
bol. En relació a aquest  tema,
em fa gracia veure  que tot-
hom fa campus de tecnitkació
a I’estiu, perquò  cree que no-
saltres  aixo  ho treballem tot
l’any.  El que passa és que som
un club modest, i el nostre  tre-
hall no té ressb.
-Un club modest, pero una
gran  fami l ia . . .

-El treball de J’Esplais  es basa
en entrenadors competents,
que cree que són els  millors
de  la  comarca .  M’expl ico .  Pen-
sen exactament  com  jo. L’ónic
que els  interessa es el treball
tècnic elemental que he pro-
posat. Aquesta Bs  la seva pre-
ocupació,  i no els  resultats.

-Pero avui dia  tothom  vol gua-
nyar!

-El nostre objectiu és la for-
mach5  tècnica del jugador. Tot
i aJxò,  el que dlui  que .no  val
guanyar és un fals. El futbol
Bs  un joc i com a tal, sempre
hi ha un gnanyador.  Sense  fer
cas als  resultats, en els  últims
tres anys ens han arribat tres
ascensos -un de juvenils, dos
de cadets i un d’alevins-, cosa

que val dir que s’estan fent
les coses bé. Tambe cal dir que
nosaltres no fem una selec-
ció de la  mamada, sin6 que
accep tem a  to thom.  L’ún ic  que
se’ls  demana  Bs  oue tineuin
actitud per aprendre  o trebs-

“En Ia manera de treballar, som
el millof club de la comarca”

llar.  Els  entrenadors  qtte  te-
nim s’adapten tots al perfil
que jo buscava:  gent iblusio-
nada que només pensa en el
treball de millora del nen.

-1  quin  lloc  ocupa J’ksplais  Fut-
bol Base dins  l’àmbit  formatiu co-
marcal?

-Consideroque,  en la mane-
ra de treballar,  som  el millor
club de la comarca. SB el tre-
ball que estem fent a J’Esplais,
i dubto molt  que hi hagi al-
gun club a la comarca que tre-
balli com nosaltres,  en rela-

$6 a I’objectin que bnsqnem.
Es evident que a nivel1  d’en-
titat, classificatori,  de poten-
cial de club... no som  el ml-
Sor de la comarca, pero si  que
ho som,  per exemple, en qlies-
ti6 d’installacions,  amb qna-
tre camps de gespa natural de
grans  dimensions. Amb tot, a
nivel1  de resultats som  el se-
gon .club  de I’Alt  Emporda,
perque  d’altres  tenen la vir-
tut o el defecte  de poder se-
leccionar la mamada. Amb alxò
aconsegueixes reunir la mai-. . . . . . .
nasa  ama mntors apntuts  t ac-
titnds, i aixf els  resultats sem-
pre son  mlllors.

Lluis  Monino  no amaga el seu
” desig de millorar  les relacions

amb  la FE Figueres.  Les qualiti-
ca de “fredes”,  pero també pen-
sa que són fàcilment recondui-
bies:  “Just després que el seu
coordinador digues pública-
ment que volien arreglar les
relacions  amb els  clubs, ens
van venir a buscar dos juga-
dors sense  dir-nos res previa-
me&“.  Monino aposta pel fair-
play,  accepta les disculpes que
David Comamala  li  va formalit-

. zar i demana  “que el nostre club
sigui respectat  igual que no-
saltres  els  respectem  a ells”.
Fins  i tot, el coordinador espor-
tiu  castelloni  s’atreveix  a proposar

les solucions  per a aquests ca-
sos: “Si hi ha algun jugador
de I’Esplais que els  pugni fn-
teressar, el primer que han de
fer es parlar amb mi, que s6c
el résponsable del futbol base.
Si el nen esta d’acord en mar-
xar, no posaré eap entrebanc
perqnè pugui millorar  a nivel1
de competitivitat. Espero que
les relacions  acabin  essent
perfectes,  ja no només amh la
Pnndació Esportiva, sino  tsmbé
amb els  altres  clubs de la co-
marca, perque  al cap i a la tJ,
tots Iluitem  pel mateix, que
Bs  el creixement de la maina-
da a tots els  nivells  i pel be
del futbol”.

-Es bo  seleccionar a aquests
nivells  formacionals?

-Jo penso que no, pero de-
peri dels  ohjectius que tingui
el club. Nosaltres  busquem
que la mamada  aprengui la
tecnica i els  principis  bnsics de
la tactica,  sempre respectant
el sen desenvolupament fisic.
En futbol base s’hauria d’in-
tentar que tothom pagues  ju-
gar a futbol, que s’ho passés
bé jugant-hi, que no hi,hagnes
pressio ni per gnanyar ni per
pujar. El futbol s’ha d’estimar,
igual que a la mainada, i tambe
s’ha  d’intentar fer les coses
be. La base es el treball.

-Objectius per a la temporada
que acaba de comentar?

-Seguir formant  el jugador
tècnlcament, treballant la tac-
tica segons el que es reque-

reix a cada edat, i tamhe la fí-
sica adequada. Si els  resultats
vénen, 6s una satisfacció  afe-
@da, perquè assolim coses tre-
ballant  amb tothom, cosa que
demostra  que la nostra  linia
6s I’adequada. Pero no posem
una atenció especial a cap e-
qnip. Cada equip I’estimem
igual. Cada mes, marco ‘una
programació als entrenadors
amb els  objectins que s’han  de
treballar dnrant aquest  perí-
ode. A partir d’aquí,  estan o-
bligats a fer, a la part princi-
pal de I’entrenament, el tre-
hall específic que els  demano.
En I’aspecte  tècnic J tactic,  tots
els  eqtkps  treballen igual. Cada
mes fem reuniont  amb els  en-
trenadors,  ,per comentar els
aspectes  que serveixin per mil-
lorar  el nostre treball.

-La relació entrenadors-coor-
dinadors-pares sempre ha estat
un “punt  calent”  en el fubol  base.
A Castelló  també ho es?

-Es un tema que respecto
molt, perqne  sense  pares no
hi  hanria nens. A I’Esplais, el
comportament dels pares és
modelic.  Pero sempre hi ha co-
mentaris que no es poden evi-
tar. Als  pares, el primer que
els  preocupa es que els  nens
juguin, que això aqui ho te-
nen assegurat, i després, que
guanyin. Potser 6s convenient
fer-hi més reunions, perque
estiguin al corrent  de tot, pero
a vegades  no en treus el qtie
busques. El que està clar  es
que a I’Esplals  el comporta-
ment dels pares mereix un 10.


